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Z HELENĄ SKŁADANOWSKĄ, 
dyrektorem Szkoły Podstawowej nr 4 
rozmawia Zbigniew Stefański.

-  S z k o ł ę 
Podstawową nr 4 
w ciągu 50 lat jej 
istnienia opuściło 6 
t y s i ę c y  a b s o l -
wentów, śledzicie 
ich losy?

-  Szczegó ln ie 
t y c h  p i e r w s z y c h 
r o c z n i k ó w.  J e s t 
wśród pierwszych 

absolwentów duża grupa nauczycieli, są 
lekarze, samorządowcy, architekci, muzycy. 
Bardzo wielu naszych obecnych nauczycieli 
ukończyło „Czwórkę”. Z kolei uczniowie 
z ostatnich roczników często wyjechali za 
granicę. Dziś w szkole uczy się ponad 700 
uczniów, mamy 32 oddziały, w tym dwa 
przedszkolne.  Uczymy w 18 salach 
lekcyjnych i kilku mniejszych, gdzie odbywa 
się praca w grupach. W szkole pracuje 78 
osób, w tym 18 pracowników obsługi 
i administracji. Dodam, że są to doskonali 
pracownicy - zarówno kadra pedagogiczna, 
jak też administracja i obsługa. Sumienni, 
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28. SESJA RADY MIEJSKIEJ

Przed przyjęciem porządku obrad 
28. sesji rady miejskiej burmistrz Teresa 
Substyk wycofała dwa punkty z wcze-
śniej zaproponowanego programu 
posiedzenia. Jeden dotyczył udzielenia 
bonifikaty Kujawsko – Pomorskiej 
Chorągwi ZHP od ceny nabycia prawa 
własności budynków oraz od pierwszej 
opłaty za użytkowanie wieczyste gruntu 
gdzie znajduje się harcówka. Drugi, 
uchwały w sprawie regulaminu okre-
ślającego wysokość i warunki przyzna-
wania  nauczyc ie lom niektórych 
składników wynagrodzenia, ponieważ 
nie uzgodniono regulaminu ze wszyst-
kimi związkami zawodowymi. 

Zatem, radni między innymi wysłu-
chali sprawozdania z działalności burmi-
strza, zmienili budżet i Wieloletnią 
Prognozę Finansową (WPF), nazwę ulicy 
22 Lipca, zdecydowali o przystąpieniu do 
sporządzenia studium uwarunkowań 
i kierunków zagospodarowania prze-
strzennego gminy oraz uchwalili zmianę 
trybu udzielania i rozliczania dotacji dla 
przedszkoli niepublicznych, prowadzo-
nych w naszej gminie.

Sprawozdanie burmistrza dotyczyło 
okresu od 18 lutego do 2 czerwca br. 
Burmistrz w tym czasie przyjęła sprawoz-
danie z wykonania budżetu. Poinformowa-
ła o podziękowaniu z ministerstwa 
rozwoju za włączenie się do akcji Dni 
Otwartych Funduszy Europejskich. Z kolei 
marszałek województwa podziękował za 
udział w pilotażowym, promocyjno – 
badawczym, wiślanym rejsie kontenero-
wym z Gdańska do Warszawy. W tym 
kontekście burmistrz mówiła o planach 
związanych z ulokowaniem rzecznego 
portu przeładunkowego na Wiśle w rejonie 

Bydgoszczy i Solca Kujawskiego oraz 
powołaniu,  do utworzonego przez 
wojewodę zespołu eksperckiego ds. 
zrównoważonego rozwoju regionu Dolnej 
Wisły, przedstawiciela Regionalnego 
Centrum przedsiębiorczości Mirosława 
Gębskiego. Kolejnym tematem poru-
szonym podczas omawiania sprawozdania 
były inwestycje. Burmistrz poinformowała 
o remontach infrastruktury drogowej, 
planowanej na ten rok budowie parkingu 
przy ul. Garbary, co poprawi warunki 
handlowania na tym terenie. Inwestycja 
miałaby być zakończona do końca tego 
roku. Przystąpiliśmy także do opracowania 
specyfikacji istotnych warunków zamó-
wienia na zakup promu, w uzgodnieniu 
z radą sołecką zaakceptowaliśmy projekt 
termomodernizacji świetlicy „Jagódka” – 
w czasie wakacji ma zostać przeprowa-
dzony przetarg na wyłonienie wykonawcy 
prac budowlanych. W tym roku gmina chce 
też ogłosić przetarg na wykonanie przebu-
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Budżet, plany, studium... Szkoła
nowoczesna

W czwartek 22 czerwca, tuż po godz. 
9.00, na antenie Radiowej Jedynki 
zabrzmiała „Polka Dziadek” – melodia 
rozpoczynająca najsłynniejszą wakacyjną 
audycję w Polsce – „Lato z Radiem”.  Tego 
dnia o godz. 12.00 w siedzibie Polskiego 
Radia odbyła się konferencja inaugurująca 
tegoroczną trasę koncertową „Lato 
z Radiem” 2017.

Przedstawiciele Radiowej Jedynki 

opowiedzieli o atrakcjach audycji i trasy 
„Lata z Radiem” 2017, których będzie 
wiele, zarówno na antenie, jak i podczas 
największej w Polsce, letniej trasy 
koncertowej. We wszystkie soboty 
i niedziele aż do końca sierpnia „Lato 
z Radiem” odwiedzi 20 miejscowości, 
w tym 16 lipca Solec Kujawski. Uczes-
tnicy imprez będą mieli okazję zobaczyć 
emocjonujące widowisko iluzjonisty 
Macieja Pola oraz wyjątkowy program 
kwartetu wokalno-rozrywkowego Szafa 
Gra, a w naszym mieście zagrają: Arka 
Noego, Cleo, Margaret i Pectus.

Dokończenie na str. 8

Lato z Radiem
w Solcu
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Dyżury aptek

Do 25 czerwca - „W Przychodni”
(ul. Powstańców 7a)

26 czerwca - 2 lipca 
„Wracam do Zdrowia”

(ul. Leśna 12)

3 - 9 lipca - „Pod Orłem”
(ul. 23 Stycznia 12)

NOCNA i ŚWIĄTECZNA 
OPIEKA MEDYCZNA

 od poniedziałku do piątku w godz. 
18.00 do 8.00 dnia następnego oraz

 w dni świąteczne od 8.00 do 8.00 dnia 
następnego dla mieszkańców Solca 

Kujawskiego świadczy NZOZ 
“Zdrowie dla Ciebie " Bydgoszcz 

ul. Ogrody 21. Wizyty domowe można 
zgłaszać pod numerami telefonów 

52 361 13 34 lub  693449225.
Niezależnie od tego, są jeszcze trzy 

punkty, do których  możemy 
pojechać po poradę osobiście:

NZOZ Centrum Zdrowia „Błonie”
(ul. Broniewskiego 6)

PRZYCHODNIA TATRZAŃSKA
(ul. Witkiewicza 1)

SP ZOZ MSW
(ul. Markwarta 4-6)

SOBOTNIE 
DYŻURY LEKARSKIE

W sobotę 17 czerwca,
w przychodni Solmed nie będzie 

pełniony dyżur lekarski.

Przy bardzo niesprzyjającej aurze, 
w sobotę 10 czerwca na boisku trenin-
gowym pojawili się wielbiciele psów, 
którzy wzięli udział w I Międzynarodowej 
Wystawie Psów Rasowych zorganizowa-
nej przez Związek Psów Rasowych przy 
wsparciu urzędu miasta. Czworonogi były 
oceniane w kilku kategoriach. Nagrody 
otrzymali też najmłodsi uczestnicy, 
startujący w kategorii „Młody prezenter” 
(fot.).

Podczas wystawy poznaliśmy roz-
strzygnięcia kilku konkursów zorganizo-
wanych przez gminę: „Zwierzę nie jest 
rzeczą” (plastyczny i literacki); „Zbieramy 
plastikowe nakrętki” i „Obrona Cywilna 
wokół nas”. Tego dnia zwycięzcom 
wręczono nagrody. Otrzymali je:

W konkursie plastycznym „Zwierzę nie 
jest rzeczą” - grupy przedszkolne i zerówki: 
I miejsce - Karolina Kołodyńska (4 lata) 
Przedszkole Publiczne „Promyczek”, II 
miejsce - Nina Szymańska gr. „0” Zespół 
Szkół (5 lat). Klasy I-III: I miejsce - 
Agnieszka Ryduchowska II b SP4, II 
miejsce - Małgorzata Kołodyńska III b 
Zespół Szkół (SP1), III miejsce - Angelika 
Frontczak III c SP4, III miejsce - Maja Król 
I a SP4. Wyróżnienia: Kacper Kuchta III g 
SP4, Daria Najzer III a SP4, Natalia Siwek I 
a SP4. Klasy IV-VI: I miejsce - Angela 
Latoń VI b SP4, II miejsce - Natalia 
Szynkiewicz VI c SP4, III miejsce - 
Wiktoria Ślazyk VI d SP4. Wyróżnienie - 
Aleksandra Duda IV e SP4. Gimnazjum: I 
miejsce - Martyna Estkowska I d GP2, II 
miejsce - Wojciech Żurek II b GP2, III 
miejsce - Natalia Nowińska I b Zespół 
Szkół (GP1). Wyróżnienie - Adrianna 
Ziegler Zespół Szkół (GP1).

W konkursie literackim wśród klas IV-
VI I miejsce - Oskar Ciesielski VI b SP4, II 
miejsce - Nina Dąbrowska IV e SP4, III 
miejsce - Oliwia Zielińska V b Zespół 
Szkół (SP1). Wyróżnienia: Jakub Bednarek 
IV e SP4, Kacper Woźniak V b SP4. 
W grupie gimnazjalistów wyróżniono Julię 
Man III b Zespół Szkół (GP1).

W konkursie „Odzyskujemy plasti-
kowe nakrętki”, w kategorii przedszkole I 
miejsce przypadło Ochronce Sióstr 

Służebniczek, która zebrała 620,65 kg 
nakrętek (w przeliczeniu na przedszkolaka 
7,8 kg), II miejsce zajęło Przedszkole 
Niepubliczne „Reksio”, które zebrało 
753,90 kg nakrętek (w przeliczeniu na 
przedszkolaka 4,9 kg), III miejsce przy-
znano Publicznemu Przedszkolu nr 1 
„Promyczek”, które zebrało 267,80 kg 
nakrętek (w przeliczeniu na przedszkolaka 
1,5 kg). 

Wyróżnienie za udział w konkursie 
otrzymał „Kubusiowy Zakątek”, który 
zebrał 73,80 kg.

W kategorii szkoła I miejsce zajęła 
Szkoła Podstawowa Nr 4, która zebrała 
2.388,35 kg nakrętek (w przeliczeniu na 
ucznia 3,3 kg), II miejsce - Zespół Szkół, 
który zebrał 1.036,30 kg nakrętek (w prze-
liczeniu na ucznia 1,8 kg), III miejsce - 
Gimnazjum Publiczne Nr 2, które zebrało 
469,45 kg nakrętek (w przeliczeniu na 
ucznia 1,7 kg).

W konkursie Obrona Cywilna Wokół 
Nas „Sygnały alarmowe – znam i wiem jak 
się zachować” wyniki przedstawiają się 
następująco. W grupie uczniów klas I - III 
szkół podstawowych: Oskar Rybiński, 
Małgorzata Kołodyńska (zajęła I miejsce 
na etapie Wojewódzkim), Agnieszka 
Ryduchowska, Karolina Śliwińska. 
W grupie uczniów klas IV – VI szkół 
podstawowych: Natalia Szynkiewicz, 
Dominika Sałacińska, Natalia Kolibczyń-
ska. W grupie uczniów gimnazjów: 
Wojciecha Żurek, Julia Przybylska, 
Wiktoria Szulc. W grupie uczniów szkół 
ponadgimnazjalnych: Justyna Czapla, 
Maria Skorek.

Wyróżnienia otrzymali  również 
uczniowie uczestniczący w warsztatach 
języka niemieckiego. Są to: Monika 
Milewska,  Natalia Gątarek,  Nadia 
Walczak, Aleksandra Weidemann, Emilia 
Wejchert, Katarzyna Słowińska, Marlena 
Fenger.

Deszcz nagród
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dowy i termomodernizacji budynku na 
potrzeby szkoły muzycznej. W tym 
miejscu burmistrz podkreśliła, jak wielkim 
sukcesem zakończył się I Międzynarodo-
wy Konkurs Akordeonowy. Jego poziom 
artystyczny i organizacyjny był tak 
wysoki, że przewodniczący jury prof. 
Jerzy Kaszuba, rektor bydgoskiej Aka-
demii Muzycznej, zamierza wystąpić do 
Centrum Edukacji Artystycznej o wpisanie 
soleckiego konkursu do kalendarza imprez 
ogólnopolskich. Poza tym, radni usłyszeli 
o planowanym otwarciu we wrześniu br. 
żłobka w budynku szkolnym przy ul. 
Kościuszki, przygotowaniu w ramach 
rewitalizacji programu funkcjonalno –       
- użytkowego dla budynku przy pl. Jana 
Pawła II nr 4, decyzji starostwa o wyma-
lowaniu skrajnych pasów na drodze do 
Chrośny, czy bardzo rzetelnej pracy 
komisji opiniującej wnioski o przyznanie 
stypendiów gminy.

O zmianach budżetowych poinfor-
mowała skarbnik Alina Kowalska. 
W dużej mierze są to przesunięcia 
wydatków inwestycyjnych. Np. wydatki 
zaplanowane na 2018 r. na budowę 
parkingu przy ul. Garbary przeniesiono na 
ten rok, natomiast wydatki na przebudowę 
ul. Robotniczej i budowę ul. Ogrodowej 
przeniesiono na przyszły rok. Po przegło-
sowaniu zmian dochody budżetu na ten rok 
wynoszą 80 mln zł, a wydatki 75,4 mln zł. 
Nadwyżka budżetowa w wysokości 4,6 
mln zł wraz z nadwyżką z roku ubiegłego 
w wysokości 1,17 mln zł, zostanie 
przeznaczona na spłatę wcześniej 
zaciągniętych zobowiązań z tytułu emisji 
papierów wartościowych oraz kredytów. 
W ślad za wprowadzonymi zmianami 
skorygowano również WPF na lata 2017 – 
2024.

Uchwała o zmianie nazwy ulicy 
wynika z ustawy o zakazie propagowania 
komunizmu lub innego ustroju totali-
tarnego. Jak poinformowała Barbara 
Białkowska,  zastępca burmistrza, 
z mieszkańcami ul. 22 Lipca zostały 
przeprowadzone konsultacje społeczne, 
w których 54 proc. opowiedziało się za 
przemianowaniem dotychczasowej na ul. 
Długą (z wyłączeniem jednego budynku, 
który otrzyma adres przy ul Krótkiej, 
ponieważ wjazd i wejście na tę posesję są 
właśnie od tej ulicy).

Radni zwolnili z obowiązku zbycia 
nieruchomości gruntowej w drodze 

oraz Gimnazjum Publicznego nr 2, co 
wiązało się przełożeniem realizacji 
projektu na przyszły rok; uchylenia 
uchwały przyznającej powiatowi dotację 
na wykonanie dokumentacji ścieżki 
rowerowej z Otorowa do Solca Kujaw-
skiego – powiat zrezygnował z przyzna-
nej dotacji. Kolejna przegłosowana 
uchwała mówi o trybie udzielania 
i rozliczania dotacji dla przedszkoli 
niepublicznych prowadzonych w gminie 
oraz trybie i zakresie kontroli pobrania 
i wykorzystania dotacji. Katarzyna 
Małecka, kierownik Referatu Edukacji, 
wyjaśniła, że zmiany dostosowują zapisy 
uchwały do planowanych zmian zwią-
zanych z udzielaniem dotacji dla przed-
szkoli realizujących zadanie wychowania 
przedszkolnego w drodze otwartego 
konkursu. Ostatnią podjęta uchwałą radni 
wyrazili zgodę na zwiększenie o nies-
pełna 8 tysięcy złotych kosztów rzeczo-
wych obsługi programu profilaktyki 
i rozwiązywania problemów alkoholo-
wych. Uszczegółowiono też rodzaj 
wydatków i podział środków na realizacje 
poszczególnych zadań. Koszty rzeczowe 
musza być wyodrębnione ze środków 
własnych gminy, natomiast zadania 
merytoryczne realizowane są z wpływów 
z opłat za korzystanie z zezwoleń na 
sprzedaż napojów alkoholowych.

W ramach interpelacji mówiono 
o: naprawie chodnika przy ul. Brzozowej 
i ul. Kwiatowej (Beata Kołota); naprawie 
oświetlenia przy ul. Wrzosowej (Tadeusz 
Szczepański). B. Białkowska poinfor-
mowała, że w tym roku będzie wykonana 
jedynie doraźna naprawa chodnika, 
zadanie to przesunięto na przyszły rok, 
a konieczność naprawy lamp została 
zgłoszona. 

Jednym z wątków poruszonych 
w interpelacjach i wnioskach było 
zagadnienie partnerstwa publiczno – 
prywatnego. Ponieważ kończy się okres 
finansowania inwestycji ze środków 
unijnych, należy zastanowić się nad 
innym sposobem pozyskiwania pieniędzy 
na cele inwestycyjne. Jedną z takich 
możliwości jest partnerstwo publiczno – 
prywatne. Nasza gmina jest członkiem 
Platformy Partnerstwa Publiczno – 
Prywatnego od kwietnia 2015 r., a na-
szymi przedstawicielami są K. Mikulska 
i M. Gębski.

Na zakończenie sesji,  Mariusz 
Zamorowski, przewodniczący rady 
miejskiej, zwrócił uwagę, że trzeba będzie 
ponownie przedyskutować sprawę 
dalszego losu harcówki.

Kolejna sesja rady miejskiej plano-
wana jest na 18 lipca br.

Z.Stefański

przetargu. Działka położona jest przy ul. 
Toruńskiej i znajdują się na niej urządzenia 
infrastruktury technicznej tj. sieć wodno – 
kanalizacyjna, stacja transformatorowa 
oraz przepompownia, której właścicielem 
jest Zakład Gospodarki Komunalnej. 
Zbycie prawa własności nastąpi właśnie na 
rzecz ZGK.

Kolejna uchwała rozpocznie tryb 
formalno – prawny sporządzenia planu 
zagospodarowania  przest rzennego 
w rejonie ulic Garbary i Leśnej. Jak 
wyjaśniła Krystyna Mikulska, pełno-
mocnik burmistrza, celem sporządzenia 
planu, jest określenie przeznaczenia 
terenów oraz zasad ich zagospodarowania, 
w tym kształtowania zabudowy z uwzglę-
dnieniem istniejących uwarunkowań, 
wynikających ze specyfiki zagospodaro-
wania obszaru oraz jego położenia. Plan 
miejscowy będzie stanowił podstawę do 
realizacji nowych, niezbędnych inwestycji 
budowlanych, zgodnie z zasadami ładu 
przestrzennego. Analiza istniejących 
uwarunkowań funkcjonalno - przestrzen-
nych i terenowo - prawnych, w tym zmian 
w zagospodarowaniu terenów, wskazuje 
potrzebę opracowania nowego planu m.in. 
w związku z dezaktualizacją części ustaleń 
aktualnie obowiązujących miejscowych 
planów zagospodarowania przestrzen-
nego. Radni zdecydowali też o przystąpi-
eniu do sporządzenia studium uwarunkow-
ań i  kierunków zagospodarowania 
przestrzennego gminy. K. Mikulska zazna-
czyła, że zachodzi konieczność dokonania 
aktualizacji studium w zakresie wynikając-
ym z obowiązujących przepisów oraz dla 
lepszego gospodarowania przestrzenią, z 
uwzględnieniem przeobrażeń środowiska 
przyrodniczego, kulturowego, stanu 
zagospodarowania, jak również infra-
struktury technicznej. Należy ponownie 
przeanalizować cele polityki przestrzennej, 
kierunki zagospodarowania przestrzen-
nego oraz rozważyć zmianę w podziale na 
strefy i obszary. Sporządzanie studium 
należy do zadań własnych gminy, jego 
projekt zostanie przygotowany przez Biuro 
Planowania Przestrzennego urzędu miasta, 
a opracowanie będzie sfinansowane ze 
środków zarezerwowanych na ten cel 
w budżecie.

Następne uchwały dotyczyły: zmniej-
szenia i przesunięcia na następny rok 
dotacji dla powiatu bydgoskiego na 
termomodernizację budynków Zespołu 
Szkół Ogólnokształcących i Zawodowych 

28. SESJA RADY MIEJSKIEJ

Budżet, plany, studium...
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Pozdrowienia z Solca (26)

Rozwój gospodarczy Solca w drugiej połowie XIX i na początku XX wieku 
doprowadził do rozbudowy miasta oraz wzrostu liczby mieszkańców. Tuż przed 
wybuchem I wojny światowej mieszkało tutaj niespełna 5 tysięcy mieszkańców. 
Musimy sobie jednak zdawać sprawę, że w tym czasie na terenie Solca znajdowało się 
jeszcze sporo wolnej przestrzeni. Widać to dokładnie na prezentowanej kartce, 
wydanej w drugiej dekadzie XX wieku w Zgorzelcu (niem. Gőrlitz). Zdjęcie które 
widzimy zostało wykonane z perspektywy dzisiejszych ulic Piastów i Adama Mic-
kiewicza (do niedawna Hanki Sawickiej). Gdyby nie widoczne w głębi sylwetka 
kościoła ewangelickiego oraz wieża kościoła katolickiego pw. Św. Stanisława Biskupa 
i Męczennika – doprawdy trudno byłoby się zorientować, że kartka przedstawia 
nasze miasto. Dwujęzyczny napis przy górnej krawędzi wskazuje, że pocztówka 
wydana jeszcze przed przejęciem Solca przez władze polskie, została poprawiona już 
po 1920 roku. Korespondencja zapisana na rewersie pochodzi z 1922 roku. Kartka 
została wysłana z Solca do Poznania. 

Dokończenie ze str. 1
obowiązkowi, oddani szkole i uczniom. 
Jestem dumna że mogę z nimi pracować.

- Przez te wszystkie lata szkoła zmieniła 
oblicze. Jakie były „kroki milowe” w jej 
rozwoju?

- Kiedy rozpoczynałam pracę w szkole 
w 1982 r. wyglądała ona tak, jak wszystkie 
„Tysiąclatki”. Od zakończenia remontu 
kapitalnego szkoły w 2006 r. mamy nową 
jakość jeśli chodzi o sam budynek. Nowa 
elewacja, wymienione podłogi, okna, 
ocieplenie. Dużo by wyliczać. Ogromna 
różnica na korzyść. Następny krok to 
możliwość finansowania zakupu tablic 
interaktywnych do wszystkich klas, pracow-
nie komputerowe i sieć komputerowa we 
wszystkich klasach. Pierwsza pracownia była 
otwarta jeszcze za czasów poprzedniego 
dyrektora, nieżyjącego już, Krzysztofa 

Czarczyńskiego. W ramach różnych proje-
któw szkoła wzbogaciła się o różne pomoce 
naukowe. Kolejne kroki to plac zabaw, 
wyposażenie świetlicy. No i oczywiście Orlik. 
Wymieniliśmy wszystkie meble w klasach. 
Uważam, że nie mamy się czego wstydzić – 
szkoła na miarę XXI wieku.

- Szkoła szczyci się osiągnięciami swoich 
uczniów. Ilu wychowaliście olimpijczyków?

- Według naszych obliczeń możemy 
pochwalić się prawie 60. laureatami wojewó-
dzkich konkursów przedmiotowych, Ligi 
Zadaniowej i Kangura. Pierwsi laureaci, 
których pamiętam, to początek lat 90. 

- Szkoła to nie tylko budynek, osią-
gnięcia, ale również codzienne problemy. 
Jakie były największe, z którymi musie-
liście się zmierzyć?

- Cały czas borykaliśmy się z ciasnotą. 
W stosunku do liczby uczniów budynek był 
zawsze za mały. Pierwszym pojawiającym się 
problemem przy układaniu planu lekcji była 
zawsze sala gimnastyczna. Jeśli zapla-
nowaliśmy już zajęcia wychowania fizyczn-
ego dalej szło łatwiej. Kłopot ten pomogło 
rozładować wybudowanie basenu, gdzie 
odbywa się połowa lekcji wuefu. Wbrew 

powszechnym opiniom, w naszej szkole nie 
mamy tak dużo zwolnień z zajęć sportowych. 
Kiedyś w szkole funkcjonowały klasy 
specjalne i poziom nauczania można było 
dostosować do tych uczniów, dzisiaj dzieci 
z orzeczeniami o kształceniu specjalnym uczą 
się w klasach masowych. I tu pojawia się 
trudność z dostosowaniem – i w grupie 
i  programu nauczania do możliwości 
słabszych uczniów. W związku ze zmniejsze-
niem się liczby orzeczeń o kształceniu 
specjalnym, pojawiła się większa liczba opinii 
o potrzebie dostosowania wymagań. W tej 
sytuacji szkoła ma obowiązek zapewnienia 
pomocy psychologiczno – pedagogicznej. 
Liczba tych dzieci jest tak duża, że nie 
jesteśmy w stanie zrealizować odpowiedniej 
liczby zajęć wyrównawczych z różnych 
przedmiotów. W tej chwili to jest bardzo duży 
problem dydaktyczny. Jeżeli chodzi o pro-
blemy wychowawcze, ich skala zmniejszyła 
się po wprowadzeniu sześcioklasowych szkół 
podstawowych, bo rzeczywiście niektóre 
dzieci „rozwijały skrzydła” w klasach siódmej 
i ósmej. I tu z jednej strony się poprawiło, ale 
z drugiej, trudniejsza stała się współpraca 
z rodzicami. Oczywiście nie generalizuję. 
Mamy wspaniałą grupę rodziców, którzy 
wspierają szkołę nawet po zakończeniu 
edukacji przez ich dzieci.

- „Czwórka” ma dobre wyniki w nau-
czaniu, czego wyrazem są rezultaty 
osiągane podczas testów klas szóstych. 
Trudno wypracować takie efekty?

- Ja należę raczej do malkontentów 
i uważam, że mogłoby być jeszcze lepiej. 
Mamy różne dzieci. Są dzieci testowe, które 
właśnie w testach wypadają bardzo dobrze, ale 
są dzieci z dużą wiedzą, którym forma 
testowego sprawdzania wiadomości wybitnie 
nie odpowiada. Oni są lepsi w odpowiedziach 
ustnych, czy tradycyjnych sprawdzianach. 
Skoro jednak cały świat opiera się na testach, 
musimy uczniów wdrażać do tego rodzaju 
egzaminów.

- A jakie są przed szkołą wyzwania? 
Choćby w związku z likwidacją gimnazjów 
i powrotem do ośmioletnich szkół podsta-
wowych.

- Myślę, że pewne problemy wrócą do nas. 
Chociaż zauważam, że pewne nieodpowiednie 
zachowania charakterystyczne dla uczniów 
w wieku gimnazjalnym, pojawiają się obecnie 
w młodszych rocznikach. Jeszcze klika lat 
temu było nie do pomyślenia, aby uczniowie 
używali wulgaryzmów na taką skalę. Boję się, 
ze względów logistycznych, również 
prowadzenia zajęć w dwóch budynkach. 
Sukcesywnie będą odchodzić na emeryturę ci 
doświadczeni nauczyciele, ale w ich miejsce 
będą przychodzić młodzi z mnóstwem nowych 
pomysłów. Liczę też na jeszcze trochę 
nakładów inwestycyjnych ze strony gminy – 
np. na remont schodów wewnątrz budynku. 
Będziemy się też bardzo cieszyli, jeśli 
powstanie przebieralnia przy sali gimna-
stycznej. Nieco szerszy korytarz pozwoli na 
umieszczenie szafek dla starszych roczników, 
co rozładowałoby sytuację w szatni. Mówiłam 
o informatyzacji szkoły, jest elektroniczny 
dziennik i taki również kontakt rodziców ze 
szkołą. Nie chcielibyśmy jednak, aby zastąpił 
on ten bezpośredni rodzic – nauczyciel.

- Dziękuję za rozmowę.

Szkoła
nowoczesna
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a nami dwunaste rozdanie gminnych 
stypendiów dla dzieci i młodzieży 
osiągających wybitne wyniki w dziedzinie 
sportu, kultury i nauki. Uroczyste wrę-
czenie stypendiów odbyło się 12 czerwca 
w auli Zespołu Szkół. Na widowni razem 
ze stypendystami zasiedli rodzice, 
nauczyciele i przedstawiciele soleckiego 
samorządu z burmistrz Teresą Substyk oraz 
przewodniczącym rady miejskiej Mariu-
szem Zamorowskim. W tym roku po 
zapoznaniu się z opinią komisji stypen-
dialnej, burmistrz przyznała 39 stypen-
diów. Podczas uroczystości wręczono 
także nagrody ufundowane przez radnych 
(23) oraz wyróżnienia dla najaktywniej-
szych uczniów (27). Spotkanie okrasiły 
występy artystyczne uczniów soleckich 
szkół. Listy wyróżnionych, nagrodzonych 
i stypendystów poniżej.

WYRÓŻNIENIA
Jakub Chachowski, Kajetan Domański, 

Rajmund Dorawa, Szymon Dudek, Julia 
Jaskot, Piotr Kaczan, Antoni Kaczan, 
Karol Kliszewski, Małgorzata Kołodyńsk-
a, Michał Konopa, Natalia Krzemieniecka, 

Marta Kubiak, Patrycja Kużaj, Marcin 
Lewandowski, Aleksandra Nowak, Kamil 
Rudny, Mikołaj Sadowski, Maja Setcka, 
Aleksandra Słembarska, Kinga Smerlińsk-
a, Jan Szafkowski, Zuzanna Szprynger, 
Oliwia Śnieg, Angelika Wesołowska, 
Adam Wiśniewski, Zuzanna Wysocka, 
Oliwia Zielińska.

NAGRODY RADNYCH:
Paweł Ciesielski, Jakub Daranowski, 

Jakub Filipiak, Dominika Gajewska, 
Krzysztof Karbownik, Klaudia Kubiak, 
Paweł Łuszczak, Kornelia Mielczarek, 

Monika Milewska, Julia Miliszkiewicz, 
Małgorzata Mirzwa, Dominika Narloch, 
Fabian Orzechowski, Katarzyna Ró-
żańska, Agnieszka Sroka, Marcin 
Stefański, Silvia Stratila, Dorota Szmi-
giel, Julia Wadzińska, Martyna Wesoł-
owska, Oliwia Wiśniewska, Jakub 
Wojciechowski, Kamil Zając.

STYPENDIA
Indywidualna opieka sportowa:
Klaudia Gliwińska, Jakub Kolasiński, 

Karolina Maj.
Stypendium sportowe III stopnia:
Dominika Bieńkowska, Oliwia 

Fabiszak, Nadia Frątczak, Dagmara 
Gacka, Patrycja Karczewska, Julia 
Kmieć, Julia Koncur, Karolina Piasecka, 
Dominika Rygielska, Zofia Sawicka, 
Julia Widuto.

Stypendium sportowe II stopnia:
Natalia Bambrowicz, Karol Bania, 

Mikołaj Bleja, Nina Dąbrowska, Rafał 
Glica, Stanisław Kaczan, Martyna 
Pietrzak, Inez Przybyszewska, Mateusz 
Szwed, Aleksandra Wierzbowska.

Stypendium sportowe I stopnia:
Kacper Byliński, Bartosz Markie-

wicz.
Indywidualna opieka artystyczna:
Nikodem Czaki, Zuzanna Gozimirsk-

a, Hanna Jakubik, Ada Zwierzykowska.
Stypendium artystyczne II stopnia:
Katarzyna Jelińska, Tymoteusz 

Wójtewicz.
Stypendium artystyczne I stopnia:
Kacper Wojciechowski, Oliwier 

Wróblewski.
Indywidualna opieka naukowa:
Zofia Guździoł.
Stypendium naukowe II stopnia:
Mateusz Gardzielewski, Patryk 

Jankowski, Wiktor Jaśniak, Celestyna 
Jopkiewicz, Michał Karłowski, Julianna 
Meller, Mateusz Miłek, Tymoteusz 
Nowak, Szymon Różański, Oliwia 
Witkowska, Aleksandra Wróbel.

Stypendium naukowe I stopnia:
Julia Buśkiewicz.

Stypendia
po raz dwunasty

„Szukając zielonej planety” i „Czarny 
Orzeł” to tytuły ekologicznych, interakty-
wnych spektakli,  w których mogli 
uczestniczyć przedszkolaki i uczniowie 
soleckich szkół. 

Przedstawienia przygotowane przez 
aktorów z Krakowskiego Biura Promocji 
Kultury, miały za zadanie kształtowanie 
postaw proekologicznych wśród naj-
młodszych mieszkańców. Wśród poru-
szonej tematyki była mowa o właściwej 

segregacji odpadów, niebezpiecznych dla 
środowiska materiałach jak np. azbest, czy 
o szkodliwości palenia śmieci w piecach 
centralnego ogrzewania. Z kolei starsi 
widzowie dowiedzieli się o zagrożeniach 
dla środowiska, wynikających z zanie-
czyszczenia powietrza oraz rabunkowej 
gospodarki prowadzonej przez człowieka. 

Spektakle sfinansował urząd miasta 
w ramach edukacji ekologicznej. Z pew-
nością było warto.

Ekoprzedstawienia



Soleckie Centrum Kultury zorganizowało 
coroczny Regionalny Przegląd Artystycznej 
Twórczości Seniorów. Tym razem w stylu 
Hollywoodzkiej Gali. Nasze pięknie odno-
wione SCK w tym dniu, 7 czerwca, za sprawą 
czerwonego dywanu, kinowych rekwizytów, 
aranżacji SCK, reporterów oraz oślepiającego 
blasku fleszy zamieniło się w amerykańską 
„fabrykę snów” - Hollywood. Wszyscy goście 
mieli okazję poczuć się jak prawdziwe gwiazdy 
filmowe. Seniorów przywitała burmistrz Teresa 
Substyk, dyrektor SCK Regina Osińska, 
a także… Marilyn Monroe oraz Flip i Flap! 
(fot.) Z rąk T. Substyk i R. Osińskiej przewodni-
czący klubów odebrali pamiątkowe statuetki, 
oraz upominki ufundowane przez urząd miasta. 
Na scenie zaprezentowały się zespoły wokalne, 
kabaretowe, grupy taneczne, które przygoto-
wały układy specjalnie na ten dzień. Jury 
wybrało najlepszych, a po rozdaniu nagród 
seniorzy świetnie się bawili na Balu Filmowym.

W Regionalnym Przeglądzie Artystycznej 
Twórczości Seniorów udział wzięli seniorzy 
z Czerwonaka k/Poznania, Bydgoszczy, Piły, 
Barcina, Piechcina, Janowca Wielkopolskiego, 
Łabiszyna, Barcina oraz  Solca Kujawskiego.

SCK dziękuje sponsorom za możliwość 
uatrakcyjnienia i wsparcie wydarzenia tak 
ważnego dla seniorów z naszego regionu: Urząd 
Miasta i Gminy, prezes Jan Gapski – Zakład 
Gospodarki Komunalnej, Stefania i Janusz 
Jarczyńscy „KLIMAT – SOLEC”, prezes 
Marek Sałek – AUTOS SOLEC, prezes Maria 
Kubiak – Spółdzielnia  Mieszkaniowa 
„TRANSPORTOWIEC”, Tadeusz Szczepański 
– Roboty Ziemne, Budowlane i Drogowe, 
prezes Andrzej Kamiński – MASTER CAKE 
Sp. z o.o.

Stwórz naukowo-teatralne przedstawienie, 
uczestnicz w warsztatach, eksperymentach, 
lekcjach pokazowych, wyjazdach i zrozum, że 
kultura i nauka nie potrafią bez siebie istnieć!

Projekt to nowatorskie połączenie dwóch 
pozornie odległych światów: kultury (Soleckie 
Centrum Kultury) i nauki (Zespół Szkół w Solcu 
Kujawskim przy ulicy Tartacznej 25) realizowa-
ny w ramach Struktur Kultury. Projekt ŁAP 
KULTURĘ autorstwa Gabrieli Walczak 
(instruktor SCK) oraz Małgorzaty Walczak 
(nauczyciel Zespołu Szkół) został wytypowany 
jako jeden z sześciu realizowanych projektów. 
Struktury Kultury to program wspierania 
edukacji kulturowej. Teatr Polski im. Hieronima 
Konieczki w Bydgoszczy jest operatorem 
programu na terenie województwa kujawsko-   

-pomorskiego w ramach ogólnopolskiego 
trzyletniego programu Bardzo Młoda Kultura 
Narodowego Centrum Kultury w Warszawie.

Jak podkreślają organizatorzy, udowodnią 
nie tylko społeczności szkolnej, ale także 
dorosłym, że znana im matematyka i fizyka są 
pasjonujące, gdy potrafią je dostrzec i wyko-
rzystać. 

19 czerwca już w ramach projektu grupa 
seniorów oraz młodzież szkolna z Zespołu Szkół 
wzięła udział w zajęciach przeprowadzonych 
w Radiowym Centrum Nadawczym. 20 czerwca 
miało miejsce spotkanie organizacyjne. Nie było 
Cię? Przyjdź i dowiedź się więcej – SCK 26 
czerwca od 15.30 do 17.00. Serdecznie 
zapraszamy osoby, które chcą współtworzyć 
poszczególne etapy projektu.

ZIELONO NAM!
Dwunastego czerwca grupa teatralna Mali 

Marzyciele razem z opiekunem Gabrielą 
Walczak oficjalnie zakończyli rok artystyczny 
2016/2017 kolejnym przedstawieniem 
zatytułowanym ZIELONO NAM. Widzom 
zaprezentowali zabawną aranżację znanego 
dzieciom wiersza KATAR Jana Brzechwy, 
taneczny układ przygotowany razem z Mileną 
Bącelą - stażystką SCK, bajkę o ochronie 
pszczół i o królestwie kropelek. Wystąpili: Olga 
Bielawska, Nikodem Czaki, Klaudia Gołębie-
wska, Magda Lisiak, Natalia Piskorska, Zoja 
Rochna - Woźniak, Agnieszka Ryduchowska, 

Julia Wałczyk. Zostały rozdane dyplomy 
z okazji zakończenia roku artystycznego 
2016/2017, a na koniec czekał na wszystkich 
słodki poczęstunek. SCK dziękuje Rodzicom za 
zaangażowanie oraz młodym aktorkom 
i aktorom za cały rok wspólnych prób.

„PTAKI W MOIM OBIEKTYWIE”
Czas wakacji i urlopu to dobra okazja do 

poszukiwań i uwieczniania wspomnień. 
Dlatego SCK oraz bydgoski oddział Polskiego 
Związku Hodowców Kanarków i Ptaków 
Egzotycznych zapraszają do wzięcia udziału 
w konkursie fotograficznym. Tematem 
przewodnim są ptaki. Zdjęcie ma przedstawiać 
żywe ptaki, musi być wykonane samodzielnie, 
w rozdzielczości umożliwiającej wydruk. 
Kategorie wiekowe: I – do 15 roku życia, II – od 
16 roku życia. Rozstrzygnięcie konkursu 
nastąpi w dniach 21 – 22 października, w czasie 
wystawy ptaków egzotycznych w Galerii Homo 
Faber SCK. Atrakcyjne nagrody, m.in. żywe 
ptaki egzotyczne.

DZIĘKUJEMY
Dziękujemy wszystkim uczestnikom zajęć 

za wspólną przygodę ze sztuką w sezonie 
artystycznym 2016/2017. Bezpiecznych, 
przyjemnych i uśmiechniętych wakacji… 
oczywiście również w SCK życzą dyrektor SCK 
Regina Osińska z gronem współpracowników.

PRZYPOMINAMY
Na 24-25 czerwca, godz.10.00-18.00, 

zapraszamy do SCK na Mistrzostwa Solca 
Kujawskiego FIFA'17. Turniej odbędzie się na 
konsolach Xbox One i PS4. Poznajmy 
prawdziwego mistrza miasta! Zapisy do 23 
czerwca pod numerem 698 792 523.

mmm
Zapraszamy na 30 czerwca od godz.16.00 

do 18.00 do kuli SCK na Giełdę Kolekcjonerów 
połączoną z wystawą „Rarytas mojego zbioru”. 
Możliwość nabycia 7. numeru Skarbca.

mmm
Trwają zapisy na wakacje w SCK. 

Szczegóły w sekretariacie i pod numerem 600 
308 931. 

W skrócie

Łap kulturę z SCK!

Gala rodem
z Hollywood
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Jak co roku w wakacje dzieci i młodzież 
szkolna z Solca mogą korzystać z bezpłat-
nych wejść na basen. Obowiązują następu-
jące zasady:

1.Bezpłatne wejścia w okresie od 26 
czerwca do 31 sierpnia br.

2.Z bezpłatnych wejść na basen 
korzystają dzieci i młodzież szkolna Miasta 
i Gminy Solec Kujawski.

3.Dzieci w wieku 7-10 lat (maksymal-
nie 10 osób) - wstęp na basen w godz. 10.30 
– 11.30 pod opieką instruktora OSiR. 

Bezpłatnie
na basen

4.Dzieci i młodzież wchodzą na basen 
za okazaniem ważnej legitymacji szkolnej 
(na czas pobytu na basenie legitymacja 
pozostaje w kasie).

5.Jednorazowe wejście na basen dla 
grupy 30 uczniów trwa 1 godzinę zegarową 
(łącznie z ubraniem się). Obowiązują 
czepki, klapki basenowe i typowe stroje 
kąpielowe (zakaz kąpieli w szortach).

6.Bezpłatne wejścia na basen obo-
wiązują w dni powszednie tj. od ponie-
działku do piątku w godzinach 7.30 do 
14.30. Wejścia o godzinach: 7.30, 9.00, 
10.30, 12.00 i 13.30.

7.Osoby, które będą przedłużały pobyt 
na basenie ponad ustalony czas, nie będą 
wpuszczane bezpłatnie na basen.

8.Zajęcia odbywają się pod opieką 
instruktora i ratowników.

Awans
do III ligi

Po dwóch latach gry w IV lidze KS 
Unia/Drobex Solec Kujawski awansowa-
ła do III ligi. Sztuka ta udała się na kolejkę 
przed końcem sezonu. W 33. kolejce 
bowiem, podopieczni  Krzysztofa 
Jabłońskiego pokonali na własnym 
stadionie Orlęta Aleksandrów Kujawski 
2:0. Ostatni mecz Unia rozegra na 
wyjeździe z Naprzodem Jabłonowo 
Pomorskie.

Ośrodek Sportu i Rekreacji zaprasza 
wszystkich uczniów szkół podstawo-
wych i gimnazjów do udziału w zajęciach 
sportowych organizowanych na początku 
tegorocznych wakacji letnich w hali 
sportowo - widowiskowej OSiR. 

Lato
z OSiR-em

Zapraszamy do udziału w Indywidu-
alnych Mistrzostwach Solca Kujawskiego 
w tenisie ziemnym, które odbędą się 
w niedzielę 25 czerwca na korcie 
kompleksu Orlik przy ul. Tartacznej. 
O godz. 11.00 rywalizacja uczniów szkół 
podstawowych, o 13.00 – gimnazjów. 
O godz. 15.00 zmagania w kategorii open 
(szkoły ponadgimnazjalne i starsi). Zapisy  
na Orliku przy Zespole Szkół lub tel. 500 
002 520.

Tenis ziemny-
-mistrzostwa

Plan zajęć:
26 czerwca (poniedziałek) - szkoły 

podstawowe,
27 czerwca (wtorek) – gimnazja,
28 czerwca (środa) - szkoły podst-

awowe,
29 czerwca (czwartek) – gimnazja.
Zajęcia rozpoczynają się o 11.30 

i trwają do 13.00. Wszyscy uczestnicy 
muszą posiadać stroje sportowe. Sprzęt, 
opiekę i koordynację zajęć zapewnia 
OSiR. W lipcu oraz w sierpniu odbywają 
się też zajęcia sportowe organizowane na 
ORLIK-u przy ul. Słowackiego.

Pływanie kojarzy się większości 
z rekreacją, a dla osób trenujących jest 
bardzo ciężką pracą wymagającą wielu 
poświęceń. Wie o tym najlepiej solec-
czanin Karol Bania, uczeń VI klasy 
pływackiej w Bydgoszczy. 

Jego treningi to 16 godzin pływania 
w tygodniu. Poranny trening rozpoczyna 
się o godzinie 7.00, później ma lekcje, 
a  o  14 .00  kole jny  t ren ing .  Wsta je 
codziennie o 5.50 rano żeby zdążyć zjeść 

śniadanie i dojechać z rodzicami do szkoły. 
Wysiłek ten jednak przynosi efekty. Karol 
dopiero we wrześniu skończy 12 lat, a już 
jest mistrzem województwa dzieci 12-
letnich. 

P o d c z a s  o s t a t n i c h  M i ę d z y w o-
jewódzkich Drużynowych Mistrzostw 
Młodzików w Bydgoszczy Karol wystarto-
wał w czterech wyścigach pływackich. Na 
dystansie 100 m stylem motylkowym 
(popularnie zwanym delfinem) zdobył 
swój jedyny srebrny medal. Pozostałe 
krążki były już tylko złote. W czasie 
wyścigu pływackiego na 400 m stylem 
dowolnym (kraul) Karol poprawił swój 
życiowy rekord o 13 sekund! Na dodatek 
musiał długo czekać, zanim pozostali 
zawodnicy z województwa ukończą 
dystans.

Przy takiej pracy na kolejne sukcesy nie 
trzeba będzie długo czekać.

Karol Bania z kompletem 
medali. Nie ma się czemu dziwić, że 
jest taki zadowolony. Każdy na 
jego miejscu też by się cieszył.

Praca
przynosi efekty
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Od lat  zarząd Osiedla Leśnego 
organizuje pikniki rodzinne, cieszące się 
niezmienną popularnością. Co roku 
organizatorzy przygotowują wiele atrakcji 
dla mieszkańców odwiedzających plac 
przy ul. Ugory. Nie inaczej było w tym 
roku. Coś dla siebie znalazły dzieci ale 
i dorośli. Od wczesnego popołudnia ze 
sceny rozbrzmiewała muzyka, dzieci 
mogły wyszaleć się na dmuchanych 
zjeżdżalniach i sprawdzić się na ściance 
wspinaczkowej ustawionej przez straża-
ków. Można było wziąć udział w ekolo-
gicznym konkursie zaproponowanym 
przez Zakład Gospodarki Komunalnej oraz 
podziwiać stare auta i motocykle. Były 
również stoiska gastronomiczne i zabawa 
do późnych godzin. Było to możliwe, jak 
mówi Krzysztof Firgolski, przewodn-
iczący zarządu osiedla, dzięki sponsorom 
i wszystkim, którzy piknik współtworzyli. 
Za naszym pośrednictwem kieruje do nich 
słowa podziękowania.

L I S T A  S P O N S O R Ó W  1 7 . 
R O D Z I N N E G O  P I K N I K U  N A 
O S I E D L U  L E Ś N Y M :  A L J O T 
HURTOWNIA ROWERÓW, AUTOS 
(Marek Sałek), Andrzej Bąbka, Adam 
Brzozowski, Piotr Czajkowski, DROBEX-
AGRO (Danuta i Czesław Frischke), 
DROBEX-PASZ (Izabela i Kazimierz 
Frischke), Firma GRANIT (Aleksandra 
i Adam Grabowscy), Firma PE-PE, 
GABINET STOMATOLOGICZNY 
Mariusz Barnigiel, Żaneta i Robert 
Golińscy, Radosław Jarczyński, Ryszard 
Karólewski, Małgorzata i Andrzej Kin, 
KLUB RADNYCH POROZUMIENIA 
DLA SOLCA, Beata Kołota, Michał 
Kuligowski Usługi Szewskie, Kwiaciarnia 
Krystyna Kukułka, Halina i Piotr Łabejsza, 
Marek Mruk, Dariusz Roszak, Krzysztof 
Siemianowski, Andrzej Siemianowski 
Firma Simi, SKLEP WIELOBRANŻOWY 

U PIOTRA, SOLECKIE BRACTWO 
K U R K O W E ,  S P Ó Ł D Z I E L N I A 
MIESZKANIOWA TRANSPORTO-
WIEC, STACJA KONTROLI POJAZ-
DÓW BOTOJAN, Jerzy Staszak, STU 
Ergo Hestia,  STUDIO REKLAMY 
MADRES,  SUNSPEED Krzysz tof 
Rybiński, Superpolisa Ubezpieczenia, 
Tadeusz Szczepański, TELEWIZJA 
SOLEC, TRANSPORT KRAJOWY 
I MIĘDZYNARODOWY Adam Hićkajło, 
Damian Węgrzyn, Arkadiusz Widuto 
i  K r z y s z t o f  W i d u t o ,  Z A K Ł A D 
GOSPODARDKI KOMUNALNEJ, 
Wiesław Zawiślak, Alicja Żaguń.

PIKNIK RODZINNY OSIEDLA 
LEŚNEGO WSPÓŁTWORZYLI: 
uczniowie ze Szkoły Muzycznej im. 
Fryderyka Chopina w Solcu Kujawskim, 
Magdalena Sławnikowska, miłośnicy 
i posiadacze starych i zabytkowych 
samochodów, Ochotnicza Straż Pożarna 
w Solcu Kujawskim, Solecka Brać 
Motocyklowa, Stowarzyszenie BIZON 
Solec Kujawski im.gen. Augusta Emila 
Fieldorfa, WARSZTAT TERAPII ZAJĘ-
CIOWEJ,  Zespół  Folklorystyczny 
„Soleczczanie”, Zespół Tańca Dawnego 
Kazimierki, ZHP.

Panu Andrzejowi Gorzelakowi 
wyrazy głębokiego współczucia 

z powodu śmierci 

OJCA

składają

Rada Nadzorcza i Zarząd 
Młodzieżowej Spółdzielni 

Mieszkaniowej w Solcu Kujawskim

Wszystkim, którzy uczestniczyli we 
mszy świętej, ceremonii pogrzebowej

Śp. Alojzego Kasaka

Rodzinie, Przyjaciołom, Znajomym, 
Delegac jom za  okazaną  pomoc 
i wsparcie, przekazane wyrazy współ-
czucia, wieńce i kwiaty serdeczne Bóg 
zapłać.

ŻONA Z RODZINĄ

Piknik
się udał

Termin składania wniosków o przy-
dział lokalu wchodzącego w skład 
mieszkaniowego zasobu Gminy Solec 
Kujawski mija 30 czerwca br. 

Termin ten dotyczy również osób 
znajdujących się na listach osób upraw-
nionych do zawarcia umowy najmu lokalu 
mieszkalnego/socjalnego z 2016 r., które 
zobowiązane są do corocznego przedło-
żenia uaktualnionych wniosków. Nie-
z łożenie  uaktualnionego wniosku 
w terminie powoduje skreślenie z listy.

Wnioski złożone po terminie nie będą 
rozpatrzone przez Komisję Mieszka-
niową w tym roku.

Będą skreśleni
z listy mieszkaniowej

Koncerty poprowadzą dwa duety 
dziennikarzy Radiowej Jedynki: Marta 
Januszewska i Roman Czejarek oraz 
Monika Tarka i Robert Kilen. Gospoda-
rzami studia plenerowego Pierwszego 
Programu Polskiego Radia będą Sława 
Bieńczycka i Bogdan Sawicki, którzy 
poprowadzą audycje plenerowe (w godz. 
10.00-12.00) oraz popołudniowe lokalne 
koncerty życzeń (w godz. 14.00-15.00). 
W soboty o godz. 17.00 na antenie radiowej 
Jedynki nadawane będą reportaże o mia-
stach goszczących ekipę Lata z Radiem. 

Transmisje z występów będzie można 
usłyszeć na antenie Radiowej Jedynki, 
a także obejrzeć na stronie internetowej pod 
adresem: www.latozradiem.pl.

Podczas wszystkich tegorocznych 
koncertów będzie również obecne Mobilne 
Centrum Słuchu Instytutu Fizjologii 
i Patologii Słuchu wyposażone w gabinet 
laryngologiczny oraz specjalistyczną 
kabinę do badania słuchu. W godzinach 
11.30-13.30 wszyscy chętni będą mogli 
wykonać bezpłatne badanie i skonsultować 
się z laryngologiem.

Lato z Radiem
w Solcu

Dokończenie ze str. 1



Stowarzyszenie Rozwoju Solca Kujawskie-
go, w drodze konkursu ogłoszonego przez 
mBank, wygrało projekt na dofinansowanie 
programu stypendialnego "Mistrzowie 
matematyki".

W roku szkolnym 2017/2018 będą 
wypłacane stypendia (maksymalnie 200 złotych 
miesięcznie) uczniom mieszkającym na terenie 
powiatu bydgoskiego ziemskiego, którzy 
uczęszczają do szkoły gimnazjalnej lub 
ponadgimnazjalnej (na terenie Polski).

Główne kryteria wyboru uczniów, to:

-  ocena końcoworoczna 2016/2017 
z matematyki co najmniej 5,0,

- osiągnięcia w konkursach/olim-piadach 
matematycznych uzyskane w czterech 
ostatnich, zakończonych latach szkolnych.

Regulamin konkursu oraz formularz 
zgłoszeniowy znajdują się na www. srsk.org.pl 
w zakładce Konkursy - Konkurs stypendialny 
"MISTRZOWIE MATEMATYKI 2017".

Termin składania wniosków stypen-
dialnych - 30 czerwca 2017 r.

Stypendia dla mistrzów
matematyki

Przychodnia SOLMED (ul. Powstań-
ców 7a), serdecznie zaprasza wszystkich 
mieszkańców Solca Kujawskiego na 
spotkanie zorganizowane w ramach 
projektu „Biała Sobota”, które odbędzie się 
24 czerwca br. w godz. od 8.00 do 13.00.

Podczas akcji będzie można m.in.:
- zmierzyć poziom cholesterolu i cukru 

– pacjent musi być na czczo;
- wykonać pomiar ciśnienia, wzrostu, 

wagi, poziomu BMI;
- odbyć konsultację z dietetykiem oraz 

wykonać analizę masy ciała;
- wykonać badanie spirometryczne;
- wykonać podstawowe badanie słuchu.
Dla dzieci przygotowano specjalne 

atrakcje, m.in. zabawy ruchowe i gry 
edukacyjne o tematyce zdrowotnej.

„Biała Sobota” stanowi wyraz dbałości 
o zdrowie mieszkańców i jest akcją w pełni 
finansowaną ze środków Solmedu – mówią 
w przychodni.

Biała Sobota -
- warto się zbadać

Przez dwa miesiące grupa przed-
szkolna ze Szkoły Podstawowej nr 4 
zaangażowana była w projekt edukacyjny 
„Polak Mały”, którego pomysłodawcą jest 
Instytut Pamięci Narodowej. Nauczyciele 
– Seweryna Blachowska, Małgorzata 
Fiałkowska i Agnieszka Wysocka, we 
współpracy z Łukaszem Wojteckim 

z Muzeum Solca, wzbogacili go autorskimi 
formami realizacji. Przekazom przystęp-
nych treści historycznych i obywatelskich 
towarzyszyła edukacja regionalna. 

Dzieci poprzez zabawę przyswajały 
wiedzę o symbolach narodowych, 
przeszłości kraju i własnego miasta. Wzięły 
udział w zajęciach rytmiki, zaprojektowały 
swoje mapy najciekawszych miejsc 
w Polsce i pocztówki z Solca. W ramach 
projektu została zorganizowana wycieczka 
do Torunia. W Domu Legend Toruńskich 
mali historycy uczestniczyli w interakty-
wnej lekcji z kostiumami, ciekawymi 

eksponatami i przewodnikiem mówiącym 
po staropolsku.

Zajęcia odbywały się głównie w SP 4, 
w bibliotece Zespołu Szkół Ogólnokształ-
cących i Zawodowych, Muzeum Solca, 
a nawet w kościele pw. św. Stanisława BiM, 
gdzie najmłodsi poznali historię herbu 
miasta.

Przy realizacji projektu niezwykle 
pomocni okazali się wolontariusze - 
uczniowie z ZSOiZ (kl. IB i II B). Zorga-
nizowali oni czytanie legend, lekcję 
rytmiki,  uczestniczyli  w zajęciach 
muzealnych  „Poznaj znak” i wycieczce do 
Torunia w roli opiekunów!

Przedsięwzięcie zakończył piknik 
z ogniskiem w soleckiej „Harcówce”. 
Gośćmi specjalnymi byli nadleśniczy 
Jakub Siedlecki wraz z Joanną Jasiak, 
którzy poprowadzili zajęcia dla dzieci, 
dotyczące okolicznych lasów i ich 
mieszkańców.

Najmłodsi zostali nagrodzeni dyplo-
mami i upominkami, ufundowanymi przez 
Muzeum Solca i Nadleśnictwo Solec 
Kujawski.Szczególne podziękowania dla 
wolontariuszy -  N. Dziubek, K. Janiszew-
skiego, P. Koncewicz, K. Mazur, K.Mro-
czek, N. Słomkowskiej, A. Sroki.

Projekt
„Polak Mały”

Wystawa edukacyjna „Okaleczony 
Kraj” - prezentowana w bibliotece Zespołu 
Szkół Ogólnokształcących i Zawodowych 
przypomniała o 72. rocznicy zakończenia 
II wojny światowej.

Jej tematykę stanowiła sytuacja 
powojennej Polski, szczególnie - straty 
materialne, terytorialne i kulturowe, 
poniesione przez nasz kraj. Przybliżyła 
młodzieży  zmagania z odbudową 
zrujnowanego państwa, okoliczności 
wprowadzenia systemu komunistycznego 
oraz realia życia we wczesnym PRL – u. 
Niektórzy uczniowie po raz pierwszy 
usłyszeli o pochodach pierwszomajowych, 
mundurkach szkolnych, wodzie z satura-
tora, musztardówkach i innych symbolach 
minionej epoki. Otrzymali też kartki 
reglamentacyjne na mięso i cukier.

Oglądanie wystawy urozmaiciły 
zajęcia przeprowadzone przez rekon-
struktorów historycznych, przypominające 
o losach żołnierza polskiego na frontach II 
wojny światowej. Licealiści i gimnazjaliści 
wysłuchali wykładu Jakuba Miecho-

wieckiego z Muzeum Wojsk Lądowych 
w Bydgoszczy, pt. „2.Korpus Polski – 
geneza powstania, szlak bojowy i uzbroj-
enie żołnierzy polskich gen. Andersa”. 
Uczniowie GP nr 2 i ZS nr 1mieli okazję 
uczestniczyć w zajęciach Łukasza 
Wojteckiego z Muzeum Solca, poświęco-
nych wyposażeniu żołnierza polskiego we 
wrześniu 1939 r.

Wystawę i zajęcia edukacyjne dla 
uczniów zorganizowały Małgorzata 
Fiałkowska i Agnieszka Wysocka. Część 
zaprezentowanych materiałów, dotyczą-
cych lat 1945 – 1947 zostało użyczonych 
przez  Muzeum Solca im. Ks. Przemysła.

Wystawa
„Okaleczony Kraj”

Ostatniego dania maja w Zespole Szkół 
odbył się Międzyszkolny Konkurs 
Matematyczny dla klas III. W konkursie 
brało udział 14 najlepszych matematyków 
z  Zespołu Szkół i Szkoły Podstawowej nr 
4. Pierwsze miejsce  zdobyła Magdalena 
Lisiak, uczennica  kl.IIId SP 4, II miejsce - 
Filip Chmara, uczeń kl. IIIa SP 1, III 
miejsce - Natalia Chmara, uczennica 
kl.IIIa SP 1. Wszystkim uczniom biorącym 
udział w konkursie matematycznym 
gra tu lu jemy  i  życzymy da l szych   
sukcesów!

Konkurs
matematyczny

ZAKAZ WSTĘPU DO LASU 
NA TERENIE NADLEŚNICTWA 
C I E R P I S Z E W O  Z O S TA Ł 
ODWOŁANY.



Pierwszego czerwca w Zespole Szkół odbył 
się Sportowy Dzień Dziecka przygotowany 
przez nauczycieli wychowania fizycznego. 
W programie znalazły się zadania sportowe oraz 
pokaz filmu dla klas I – III, konkurencje 
sportowe dla klas IV-VI oraz rozgrywki w piłkę 
nożną siatkową i koszykową dla klas gimna-

zjalnych. Dodatkową atrakcją była wizyta 
siatkarzy Łuczniczki Bydgoszcz, którą 
pomógł zorganizować ambasador bydgoskiej 
siatkówki Radek Olkiewicz. Siatkarze 
rozegrali mecz w piłkę koszykową i siatkową 
z uczniami gimnazjum oraz nauczycielami. 
Na boisku pojawiła się również pani dyrektor, 
która z dzielnie wspierała swoją drużynę. Były 
oczywiście pamiątkowe zdjęcia, autografy 
i dużo śmiechu. Wszystkie dzieci otrzymały 
pamiątkowe dyplomy, a zwycięska drużyna 
III C w turnieju piłki nożnej również 
pamiątkowy puchar. Do zobaczenia za rok!

Dzień Dziecka

Dyrekcja i pracownicy Biblioteki 
Publicznej przekazują serdeczne podzię-
kowania KTR Torpedo, który wspiera 
bibliotekę w każdej edycji Rajdu Biblio-
tekarza i czuwa nad bezpieczeństwem 
uczestników. Szczególne podziękowania 
należą się partnerom: Księgarnia “ARISA” 
Joanna Franciszkowska, Blue Sklep 
Wielobranżowy ul. Toruńska 64, Sklep 
z zabawkami JU-WI, którzy wsparli 
bibliotekę podczas Rajdogry oraz spon-

sorom: Aljot.pl / kenda.pl, Sieć sklepów 
Lewiatan w Solcu Kujawskim. Dzięki 
nim każdy z uczestników otrzymał wodę 
oraz drobne upominki. Bibliotekarze 
kierują podziękowania również pod 
adresem Nadleśnictwa Solec Kujawski. 
Dyrekcja i  pracownicy biblioteki 
dziękują także Muzeum Solca im. Księcia 
Przemysła i Księgarni “ARISA” Joanna 
Franciszkowska za pomoc w przygo-
towaniu Nocy Bibliotek.

Podziękowania

Cztery instytucje: Muzeum Solca im. 
Księcia Przemysła, JuraPark Solec, 
Soleckie Centrum Kultury oraz Muzeum 
Ochotniczych Straży Pożarnych zaprosiły 
mieszkańców naszego miasta do skorzy-
stania z oferty przygotowanej specjalnie 
z okazji Soleckiej Nocy Muzeów.

W muzeum atrakcją wieczoru był 
koncert na zabytkowym instrumencie – 
pianoli. Zebrani mogli usłyszeć utwory 
m.in. Fryderyka Chopina, Ludwiga van 
Beethovena czy Piotra Czajkowskiego. 
W świat muzyki przeniósł widzów 
kolekcjoner instrumentów – Marian 
Leśniewski, który opowiedział o historii 
pianoli oraz zasadach ich działania.

Nowością w porównaniu do ubiegłej 
edycji Soleckiej Nocy Muzeów był 

konkurs polegający na zebraniu pieczątek 
każdej z instytucji. Spośród kilkudziesi-
ęciu uczestników którym udała się ta 
sztuka rozlosowano trzy nagrody. Otrzym-
ali je Katarzyna Figura, Tymoteusz 
Tulibacki i Oskar Galor.

Rozstrzygnięty został również konkurs 
„Królowa Polskich Rzek”. W etapie 
szkolnym wyłoniono 22 uczestników. 
Finał przeprowadzono w muzeum 9 
czerwca br. Rywalizacja przedszkoli 
Reksio z Promyczkiem oraz Szkoły 
Podstawowej nr 4 z Zespołem Szkół nr 1 
była fascynująca. Występy dzieci, których 
zadaniem była recytacja utworu o tematyce 
wiślanej wzruszyły szczególnie dorosłą 
część publiczności. Komisja konkursowa 
stanęła przed niełatwym zadaniem. Po 

Solecka Noc Muzeów
i konkursy

Po wielu latach harcerze Hufca ZHP 
Solec Kujawski doczekali się sztandaru, 
o czym pisaliśmy w poprzednim numerze. 
Nadaniu sztandaru towarzyszył ZLOT 
Hufca i zaproszonych delegacji z innych 
hufców Chorągwi Kujawsko-Pomorskiej. 
Harcerze znaleźli bazę w SP nr 4 dzięki 
gościnności dyrektor Heleny Składanow-
skiej. Pierwszego dnia zlotu było ognisko 
integracyjne, podczas którego Hufiec 
Solec oraz harcerze z hufców: Inowrocław, 
Włocławek Powiat i Nakło – wspaniale 
bawili się przy pląsach i piosenkach 
harcerskich. Na drugi dzień, po uroczysto-
ści nadania sztandaru rozegrano zawody 
strzeleckie, grę miejską, turniej wiedzy 
o harcerstwie. Następnie dzięki uprzej-
mości dyrekcji Juraparku soleccy i przy-
jezdni harcerze skorzystali z atrakcji 
i uroków ścieżki edukacyjnej. Dzień 
zakończono piknikiem przy SP nr 4, 
koncertem muzyki harcerskiej i turys-
tycznej oraz wspólnym ogniskiem na 
terenie przy Domu Harcerza. Ostatni dzień 
W niedzielę podczas apelu na zakończenie 
zlotu Hufiec Solec pożegnał gości, 
a Komenda Hufca wręczyła medale, 
puchary i nagrody. W teście wiedzy 
o harcerstwie drugie miejsce zajęli 
solecczanie z 3 SDH im. „Szarych 
Szeregów”, grę miejską wygrała 8 SDSH – 
Solec Kujawski. „Ósemka” zwyciężyła 
również drużynowo w turnieju strze-
leckim, a indywidualnie trzy pierwsze 
lokaty zajęły solecczanki: Weronika 
Grochowska, Natalia Moszczyńska 

i Wiktoria Gralewska. Wśród chłopców 
najlepszy był także solecczanin Norbert 
Miliszkiewicz. Komenda Hufca Solec 
Kujawski składa serdeczne podziękowania 
instytucjom i firmom, które wsparły 
uroczystość Nadania Sztandaru i organi-
zację Zlotu: Starostwo Powiatowe 
w Bydgoszczy, Urząd Miasta i Gminy 
Solec Kujawski, LGD „Trzy Doliny”, 
LOK Bydgoszcz, Szkoła Podstawowa nr 4, 
Zakład Gospodarki Komunalnej w Solcu 
Kujawskim, SOLBET, AUTOS, DROBEX 
oraz wszystkim, którzy dobrym sercem 
wsparli harcerską brać.

burzliwych obradach, ogłoszono wyniki. 
Małych artystów oceniono w trzech 
kategoriach wiekowych – przedszkole, 
kl. I – III i kl. IV – VI. W pierwszej grupie 
I miejsce zajął Antoni Nawrocki (Przed-
szkole Reksio), II miejsce – Wiktoria 
Głogowska (Przedszkole Reksio), III 
miejsce – Malwina Mielecka (gr. „0”, 
Zespół Szkół). W grupie drugiej I miejsce 
zajał Nikodem Czaki (Zespół Szkół), II 
miejsce – Klaudia Gołębiewska (Zespół 
Szkół nr 1), III miejsce – Kajetan 
Wójtewicz (Szkoła Podstawowa nr 4). 
I w grupie trzeciej tryumfował Wiktor 
Kożuszko (Zespół Szkół nr 1), II miejsce 
zajął Wiktor Marek (Zespół Szkół nr 1), 
a III miejsce – Kamil Zając (Zespół Szkół 
nr 1).

W pracach komisji konkursowej 
uczestniczyły Małgorzata Fiałkowska, 
Seweryna Blachowska, Celina Bartz, 
Aleksandra Nowacka. Wszyscy uczest-
nicy etapu f inałowego otrzymali 
dyplomy oraz nagrody książkowe.

Kolejne konkursy organizowane 
przez muzeum to konkurs plastyczny - 
„Solec Kujawski - miasto nad Wisłą roku 
2067” dla soleckich szkół podstawowych 
i gimnazjów. Każdy uczestnik ma za 
zadanie wykonać jedną pracę plastyczną, 
dowolną techniką, o maksymalnym 
wymiarze – A3. Natomiast konkurs 
fotograficzny pt. „Moje miejsce nad 
Wisłą” adresowany jest do młodzieży 
i dorosłych. Prace i zdjęcia można 
składać w siedzibie muzeum do 31 lipca 
br. Szczegółowe regulaminy konkursów 
dostępne są na stronie: muzeum.solec 
kujawski.pl.

 

Harcerski
zlot za nami
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